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特別企劃｜737 Max 8 Fleet Grounded After Second Crash
In an unprecedented action, aviation authorities worldwide have grounded all Boeing 737 Max 8s after two fatal crashes of the aircraft in less than six months. The circumstances surrounding the loss of Ethiopian Airlines Flight ET-AVJ on March 10 of this year were eerily similar to those of Lion Air Flight 610, which crashed into the ocean off Indonesia on October 29, 2018. The two disasters resulted in the deaths of nearly 350 people in total. In both cases, the pilots alerted ground controllers that they had lost control of the aircraft shortly after takeoff.
Boeing’s 737 has been in service for over five decades and has the distinction of being the best-selling passenger aircraft of all time. Since its introduction in the late 1960s, the plane has undergone numerous updates in design and equipment, with the “Max” series being the most recent. These jets feature new engines that use the latest technology, and include improvements to the airframe, making them more aerodynamic. They have also been equipped with new computer software that is intended to enable them to be flown more easily.
However, it is this software that has come under scrutiny during the investigation into the latest crash. Pilots flying other 737 Max 8s have reported the plane’s nose tipping shortly after takeoff, forcing them to disable the autopilot system in order to regain control of the aircraft. These reports, along with other evidence and data collected in the two crashes, have led to Boeing developing a software update to ensure that incidents like this do not happen again.
In the meantime, there will be no 737 Max 8 jets in the air anywhere in the world. Authorities in Asia and Europe grounded the aircraft almost immediately after the Ethiopian Airlines crash, although those in the United States and Canada were slower to respond due to assurances from Boeing that the planes were safe. When new evidence came to light, however, Canada grounded all Max 8s and then the US quickly followed suit. It remains to be seen what legal problems Boeing is likely to face in the event that its faulty computer software caused the deaths of so many innocent people.
波音737 Max 8兩次空難後全面停飛
在不到六個月之內兩起這型飛機的致命性空難之後，全世界的航空當局做了一項前所未有的行動，停飛所有波音737 Max 8型的飛機。衣索比亞航空ET-AVJ班機，在今年3月10日失事的相關情形，和在2018年10月29日在印尼外海墜機的獅子航空610班機，有十分怪異的相似之處。這兩起災難總共導致了近350人的死亡。在這兩起空難事件中，機師都在飛機起飛不久後，通告地面控制人員他們的飛機失控了。
波音的737型飛機已經飛行超過50年了，並且擁有史上最暢銷客機的優異成績。自1960年代末期採用以來，這型飛機在設計上以及配備上已經經歷了許多的更新，而Max系列是最近的更新機種。這型噴射飛機的特色是使用最新科技的引擎及改良機身，使它們看起來更流線。它們已經配備新的電腦軟體，使飛機能更容易被駕駛。
然而，就是這個軟體在最近的失事調查期間遭到仔細的檢查。駕駛其他737 Max 8型的機師已經報告，飛機的機頭會在起飛後不久就傾斜，迫使他們取消自動飛行系統，以重新獲得對飛機的控制權。這些報告和這兩起失事中所收集到的證據和資料，已經使得波音開發軟體更新，來確保像這樣子的事件不會再發生。
    同時，世界各地將不會有737 Max 8型的客機在空中飛行。由於波音公司保證飛機是安全的，使得美國及加拿大當局較慢做出回應，但亞洲和歐洲有關當局，卻在衣索比亞航空墜機後幾乎立刻停飛這型飛機。然而，當新的證據被找到時，加拿大停飛了所有737 Max 8型的班機，美國也很快跟進。波音公司因電腦軟體缺失而造成這麼多無辜的人死亡，它在這當中可能面臨的法律問題，仍有待觀察。
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年度新聞　考前掃描
108指考考生一定要知道的時事入題，老師馬上翻閱，學生火速演練，效果立見！
[image: ]NEWS 1  普悠瑪列車出軌造成嚴重傷亡
(1)	　　　	The Ministry of Transportation and Communications identified 　　　 speed and driver error as the direct causes of the derailment of the Puyuma Express.
		(A) exclusive	(B) comprehensive	(C) excessive	(D) extensive
           交通部證實超速以及駕駛疏失是普悠瑪號出軌失事的直接肇因。
           (A) 排外的；獨有的 (B) 全部的；全面的   (C) 過度的；過多的  (D) 大規模的；廣大的
(2)	駕駛宣稱火車因機械問題而延誤，還有他被命令要加速。
						
						
[image: ]NEWS 2  臺灣遊客遭河馬攻擊身亡
[image: ](1)	　　　	After Taiwanese authorities learned that a Taiwanese tourist had been killed by a hippo in Kenya, they immediately 　　　 officials to the scene of the incident.
			(A) dispatched	(B) disposed	(C) dismissed	(D) displaced
           在得知一位臺籍觀光客在肯亞遭到河馬咬死後，臺灣當局立刻派遣官員到該事件現場去。
           (A) 派遣           (B) 處理；配置       (C) 解散；開除	 (D) 迫使離開
(2)	雖然被許多人視為溫柔的巨人，河馬十分有領域性，而且當牠們感受到威脅時，會毫不遲疑地攻擊。
						
						
[image: ]NEWS 3  嚴懲重罰防堵非洲豬瘟入境
(1)	　　　	First identified in China’s Liaoning province in August of last year, African swine flu has spread to over twenty provinces, putting much of the nation’s massive pig population in 　　　.
		(A) hostility	(B) jeopardy	(C) distinction	(D) conservation
           去年在中國遼寧省首度被驗出的非洲豬瘟已經蔓延二十多個省份，使得該國大量的豬隻處於危險的境地。
           (A) 敵意       　  (B) 危險	(C) 區分；卓越	(D) 保存；保護
(2)	要不是中國政府掩蓋豬瘟的爆發，情況也不會在這麼短的時間內惡化。
						
						
[image: ]NEWS 4  屏東元宵燈會史上最吸睛
(1)	　　　	In early March, many exquisite lanterns were 　　　 to millions of tourists at the annual Lantern Festival celebration in Pingtung.
		(A) dispensed	(B) distributed	(C) unlocked	(D) unveiled
           三月初時，屏東舉辦了一年一度的元宵燈會，在數百萬遊客面前展出精美別緻的燈籠。
           (A) 分發           (B) 分配	  (C) 解開(祕密)；開鎖	(D) 展示；揭開
(2)	燈籠讓來自國內外的遊客大飽眼福，有些燈籠很快地會在其他國家展出。
						
						
[image: ]NEWS 5  華航機師大規模罷工
(1)	　　　 Pilots for China Airlines staged a(n) 　　　 strike, causing considerable chaos at the airport and countless complaints from passengers.
		(A) predominant	(B) unprecedented	(C) infinite	(D) exceptional
           中華航空的機師發起了一項前所未有的罷工，造成了機場相當大的混亂以及來自乘客無數的抱怨。
           (A) 主要的；佔優勢的 (B) 前所未有的     (C) 無限的；極大的  (D) 格外的；優異的
(2)	機師們要求有關當局要嚴肅地看待他們的請求，並處理一些主要的議題，像是超時工作和疲勞。
						
						
[image: ]NEWS 6  比基尼登山客墜谷罹難
(1)	　　　	Despite the difficult circumstances, the rescue team finally 　　　 the bikini climber’s body, which had fallen into a deep ravine.
		(A) retrieved	(B) restored	(C) restrained	(D) revived
           儘管面臨困難的情況，救難隊終於找回掉在很深山溝的比基尼登山客屍體。
           (A) 取回；找到     (B) 恢復；修建	(C) 抑制；禁止　	(D) 恢復；復甦
(2)	不是失足掉落，而是冷酷的夜間溫度導致她的死亡。
						
						
[image: ]NEWS 7  臺中花博強調永續發展
(1)	　　　	The Taichung World Flora Exposition, 　　　 three venues and promoting a whole new concept of GNP (Green, Nature, and People), has attracted millions of visitors.
		(A) conducting	(B) converting	(C) contending	(D) comprising
           包含有三個展場的臺中國際花卉博覽會，以提倡全新「Green(綠色生產)、Nature(自然生態)及People(人文生活)」的概念，吸引了數百萬的遊客。
           (A) 執行           (B) 轉換             (C) 主張            (D) 包含
(2)	令當地居民欣喜的是，進入博覽會的門票對那些可以證明住在該城市的人來說是免費的。(To…)
						
						
[image: ]NEWS 8  裕隆集團總裁辭世
(1)	　　　	Before passing away, Kenneth Yen had led the Yulon Group for close to three decades, turning the 
　　　 car manufacturer into one of Taiwan’s top companies.
		(A) faltering	(B) bulging	(C) dissolving	(D) groaning
           在去世前，嚴凱泰領導裕隆集團近三十年，將這家逐漸衰落的汽車製造廠商變成臺灣的頂尖公司之一。
           (A) 逐漸衰落的     (B) 鼓起的           (C) 溶解的	(D) 發牢騷；呻吟
(2)	儘管被診斷出癌症，他仍然抱持著正向的態度，並用樂觀和信心來對抗疾病。(Despite…)
						
						
[image: ]NEWS 9  公投門檻降低導致結果惹爭議
(1)	　　　	A recent amendment relaxing the requirements for making a proposal may lead to the easy 　　　 of
referendum results.
		(A) circulation	(B) inspection	(C) manipulation	(D) nomination
           最近一項修正案放寬提案的要求可能導致容易操弄公民投票的結果。
           (A) 循環           (B) 檢查	(C) 操控	(D) 提名
(2)	許多同性婚姻的支持者將它的駁回視為人權上的倒退一步。
						
						
[image: ]NEWS 10  比特幣暴跌
(1)	　　　	The value of the virtual currency Bitcoin 　　　 to less than US$4,000 since it had reached an all-time high of nearly US$20,000 in late 2017.
		(A) streaked	(B) rocketed	(C) plunged	(D) dwindled
           虛擬貨幣比特幣的價值，自從在2017年末達到其歷史最高點的近兩萬美元後，狂跌到少於四千美元。
           (A) 疾馳           (B) 猛漲	(C) 猛跌	 (D) 漸漸減少
(2)	根據專家們的看法，比特幣在價值上急遽的漲跌，主要是由於投機和價格操控。
						
						
[image: ]NEWS 11  東京築地市場吹熄燈號
(1)	　　　	The construction of the Tsukiji fish market 　　　 after a massive earthquake destroyed Tokyo’s older fish market in 1923.
		(A) ascended	(B) resumed	(C) facilitated	(D) commenced
           1923年一場大地震破壞了東京較老舊的魚市場後，築地魚市場的興建從那時開始。
           (A) 上升；提升     (B) 再繼續；重新開始 (C) 幫助；促進      (D) 開始
(2)	這個著名的魚市場不僅是世界上最大的魚市場，而且是東京最熱門的觀光景點之一。
						
						
[image: ]NEWS 12  氣候異常亂象全球可見
(1)	　　　	The 　　　 temperatures in Europe last summer caused deadly wildfires in Portugal, Spain, and Greece.
		(A) swelling	(B) scorching	(C) prolonged	(D) intensive
           去年夏天在歐洲炙熱的溫度導致了在葡萄牙、西班牙和希臘致命的森林大火。
           (A) 逐漸腫脹的     (B) 灼熱的           (C) 延長的	(D) 密集的
(2)	去年許多美國人經歷了他們最嚴酷的冬天，他們必須忍受紀錄上的低溫和持續不斷的暴風雪。
						
						
[image: ]NEWS 13  法國黃背心運動蔓延
(1)	　　　	Protesters wearing yellow safety vests took to the streets of Paris on many 　　　 Saturdays to show their discontent with the increase in fuel taxes.
		(A) apprehensive	(B) initiative	(C) consecutive	(D) intrusive
           穿著黃背心的抗議者，接連許多個星期六走上巴黎街頭，以表達他們對燃料稅增加的不滿。
           (A) 恐懼的；憂慮的  (B) 最初的          (C) 連續的	         (D) 侵入的；打擾的
(2)	這項被暱稱為「黃背心運動」的示威抗議，在政府同意做出了一些讓步之後逐漸平息。
						
						
[image: ]NEWS 14  2018世足在俄羅斯
(1)	　　　	Some leaders from Western countries did not attend the 2018 FIFA World Cup as a way of 　　　 
Russia due to its aggression against Ukraine.
		(A) boycotting	(B) avenging	(C) notifying	(D) conquering
           一些西方國家的領袖未出席2018年世足盃，以作為杯葛俄羅斯侵略烏克蘭的方式。
           (A) 杯葛	(B) 為……報仇	(C) 通知　           (D) 征服
(2)	儘管有政治上的爭論，足球迷們仍然帶著熱誠，在體育場和電視機前為他們最喜愛的球隊加油。
(In spite of…)
						
						
[image: ]NEWS 15  川普宣布撤軍敘利亞
(1)	　　　	To many people’s astonishment, President Trump suddenly announced the withdrawal of US military forces from Syria, which directly 　　　 earlier statements from top-ranking officials in his administration.
		(A) corresponded	(B) compromising	(C) conformed	(D) contradicted
           令許多人驚訝的是，川普總統突然宣布讓美軍從敘利亞撤軍，這和美國政府高階官員早些時候的陳述有直接的矛盾。
           (A) 與……一致     (B) 妥協	  (C) 順從；符合	(D) 與……矛盾
(2)	一聽到這位總統意外的宣布，許多政府官員感到驚訝。(Upon…)
						
						
[image: ]NEWS 16  火星探測器機會號完成使命光榮退役
(1)	　　　	NASA’s Opportunity rover, designed to operate for just three months, 　　　 all expectations and remained active for over fourteen years.
		(A) surpassed	(B) elevated	(C) overturned	(D) revolved
           美國太空總署設計要運作三個月的機會號探測車，遠遠地超越所有的期待，持續保持動力超過十四年之久。
           (A) 勝過；優於      (B) 提升            (C) 推翻	(D) 旋轉
(2)	當談到未來到火星的任務，從機會號所收集的資訊將會很有幫助。(When it comes to…)
						
						
[image: ]NEWS 17  武俠小說一代宗師辭世
(1)	　　　	Many fans of martial arts fiction writer Jin Yong were in 　　　 after it was announced that he had passed away.
		(A) annoyance	(B) mourning	(C) empathy	(D) disapproval
           許多武俠小說作家金庸的粉絲們在他過世的消息宣布後表示哀悼。
           (A) 惱怒	  (B) 哀悼；悲傷	  (C) 同理心	  (D) 不贊成
(2)	許多學生喜歡埋首於那位香港最著名的小說家所創造的想像世界。
						
						
[image: ]NEWS 18  探險家奧布雷迪零補給橫越南極
(1)	　　　	Showing an extraordinary level of endurance and 　　　, Colin O’Brady accomplished the nearly impossible feat of crossing Antarctica without any assistance.
		(A) collaboration	(B) perseverance	(C) interpretation	(D) interference
           科林·奧布雷迪展現卓越的耐力和堅持，完成了在沒有任何協助下跨越南極洲這項近乎不可能的任務。
           (A) 合作            (B) 堅忍不拔	(C) 詮釋             (D) 干預
(2)	只有當你獨自一人且沒有任何支持時，你才會真的知道你真實的潛力。(Only…)
						
						
[image: ]NEWS 19  中華健兒亞運創佳績
(1)	　　　	The Taiwanese athletes’ 　　　 performance at the Asian Games in Jakarta enabled them to bring home the nation’s largest number of medals in twenty years.
		(A) imposing	(B) persuasive	(C) distinguished	(D) autonomous
           臺灣運動員在雅加達亞運的傑出表現，讓他們能夠抱回國家二十年來最多的獎牌。
           (A) 宏偉的         (B) 有說服力的	(C) 卓越的	  (D) 自治的；獨立自主的
(2)	這些運動員們準備得愈充分，他們就愈可能贏得獎牌。
						
						
[image: ]NEWS 20  阿根廷G20高峰會戒備森嚴
(1)	　　　	Three 　　　 were put forward for the 2018 G20 meeting in Argentina: the future of work, the development of infrastructure, and a future of sustainable food production.
		(A) proportions	(B) precautions	(C) probabilities	(D) priorities
           2018年在阿根廷的G20高峰會，提出了三個優先討論事項：未來的工作、基礎建設的發展以及永續生產食物的未來。
[bookmark: _GoBack]           (A) 比例            (B) 預防措施	(C) 可能性          (D) 優先考慮的事
(2)	主辦國採取了很多安全措施，以免在高峰會期間有恐怖攻擊或暴力的抗議。
						
						


參考答案
[image: ]

[image: ][image: ]2
1.	(1)	C
	(2)	The driver claimed that the train had been delayed by a mechanical problem and that he was ordered to speed up. 
2.	(1)	A
	(2) Although seen as gentle giants by many people, hippos are very territorial and will not hesitate to attack if they feel threatened. 
3.	(1)	B
	(2)	Had the Chinese government not covered up the outbreak of swine flu, the situation would not have deteriorated within such a short period of time.
4.	(1)	D
	(2)	Tourists from home and abroad feasted their eyes on the lanterns, some of which would soon be exhibited in other countries.
5.	(1)	B
	(2)	The pilots demanded that the authorities (should) take their requests seriously and deal with some major issues, such as overwork and fatigue.
6.	(1)	A
	(2)	It was not the fall but rather the freezing overnight temperatures that caused her death.
7.	(1)	D 
	(2)	To the delight of local residents, admission to the exposition was free for those who could prove they lived in the city.
8.	(1)	A 
	(2)	Despite having been diagnosed with cancer, he held a positive attitude and battled the disease with optimism and faith.
9.	(1)	C 
	(2)	Many supporters of same-sex marriage regarded its rejection as a backward step in human rights.
10.	(1)	C
	(2)	According to experts, the sharp rises and declines in the value of the Bitcoin are mainly due to speculation and price manipulation.



11.	(1)	D  
	(2)	This famous fish market was not only the largest of its kind in the world but also one of the hottest tourist spots in Tokyo.
12.	(1)	B  
	(2)	Many Americans went through their most brutal winter last year, when they had to put up with record low temperatures and constant blizzards.
13.	(1)	C  
	(2)	The demonstration, dubbed “the yellow-vest movement,” gradually died down after the government agreed to make some concessions.
14.	(1)	A  
	(2)	In spite of the political controversies, football fans still cheered on their favorite teams with enthusiasm both in the stadiums and in front of their television sets.
15.	(1)	D  
	(2)	Upon hearing the president’s unexpected announcement, many government officials were stunned.
16.	(1)	A 
	(2)	When it comes to future missions to Mars, the information gathered from the Opportunity rover will be very beneficial.
17.	(1)	B
	(2)	Many students like to bury themselves in the imaginary world that Hong Kong’s most famous novelist had created.
18.	(1)	B
	(2)	Only when you are alone and without any support can you really know your true potential.
19.	(1)	C  
	(2)	The more prepared these athletes are, the more likely they are to win medals.
20.	(1)	D
	(2)	The host country took many security measures for fear of terrorist attacks or violent protests during the summit.
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